



公營建築工程的工資及材料成本指數 (2003 年 4 月 = 100)⁽¹⁾
INDEX NUMBERS OF THE COSTS OF LABOUR AND MATERIALS⁽¹⁾
USED IN PUBLIC SECTOR CONSTRUCTION PROJECTS (APRIL 2003 = 100)

2016年11月
NOVEMBER 2016

甲部：以2003年4月為基期的指數 (即 2003年4月=100)
PART A: Index Series with April 2003 as Base Period (i.e. April 2003 = 100)

項目	Item	指數數值 Index Numbers
<u>工資</u>	<u>Labour</u>	
綜合工資 (土木工程合約)	Composite labour wages for civil engineering contracts	158.1
綜合工資 (建築合約)	Composite labour wages for building contracts	152.9
<u>特選材料</u>	<u>Selected materials</u>	
碎石	Aggregates	171.7
瀝青	Bitumen	125.2
混凝土磚	Concrete blocks	191.1
柴油	Diesel fuel	209.5
玻璃	Glass	168.2
釉面牆壁瓷磚	Glazed ceramic wall tiles	199.9
硬木	Hardwood	222.3
均質地磚	Homogeneous floor tiles	165.5
鍍鋅軟鋼	Galvanised mild steel	257.2
金屬模板	Metal formwork	162.5
紙皮石	Mosaic tiles	209.3
油漆	Paint	151.5
波特蘭水泥 (普通)	Portland cement (ordinary)	143.1
砂	Sand	526.8
鋼筋	Steel reinforcement	154.2
柚木	Teak	225.6
木模板	Timber formwork	192.9
硬膠喉管	uPVC pipes	154.0
鉛水喉管	GMS pipes	173.5

乙部：以其他時期為基期的指數

PART B: Index Series with Other Base Periods

項目	Item	指數數值 Index Numbers
<u>特選材料</u>	<u>Selected materials</u>	
銅喉 (2008年9月=100) ⁽²⁾	Copper pipes (September 2008 = 100) ⁽²⁾	89.9

註釋：

Notes:

(1) 工資及材料成本指數是用於計算公營建築工程因應成本變動而調整主要承建商所收款項的增減額。因此，工資指數只涵蓋公營建築工程及反映公營建築工程主要承建商所承受工資成本的變動。鑑於建造業內所普遍採用的一些安排，有關的工資成本數據可能已包括為確保由具備合適技能的工人／公司處理相關職務而須承擔的費用，如服務費、行政費用等。因此，工資指數未必能反映建造業工人所收取的工資。

(1) The index numbers of the costs of labour and materials are compiled for working out the increase/decrease of payment to the main contractors of public sector construction projects to adjust for the change in costs. The costs of labour indices therefore only cover public sector construction projects and reflect the changes in labour costs borne by main contractors of public sector construction projects. Owing to some common practices adopted in the construction industry, the wage cost data may have included such elements as service charges, administrative overheads, etc. borne to ensure that tasks are handled by workers/companies with the appropriate skills. Hence, the costs of labour indices may not reflect the wage received by workers in the construction industry.

(2) 銅喉成本指數為一新數列，有關數據自2008年開始搜集。這項指數是以2008年9月為基期(即2008年9月=100)，而指數的數值並不能與其他數列的數值直接比較。

(2) The copper pipes cost index is a new index series with data collection commenced since 2008. The index adopts September 2008 as the base period (i.e. September 2008 = 100) and its index level is not directly comparable with those of other series.

有關工資及材料成本指數的查詢，請聯絡政府統計處價格分析及研究組。

Enquiries about Costs of Labour and Materials Indices can be directed to Price Analysis & Research Section, Census and Statistics Department.

查詢電話：(852) 3903 7385

Tel. No. : (852) 3903 7385

圖文傳真：(852) 2127 4698

Fax No. : (852) 2127 4698

電子郵遞：construction-cost@censtatd.gov.hk

E-mail : construction-cost@censtatd.gov.hk

上列指數亦載於本處網站 (網址：http://www.censtatd.gov.hk/hkstat/sub/so330_tc.jsp)

The above indices are also available from the website of the department (Address : http://www.censtatd.gov.hk/hkstat/sub/so330.jsp)